

Oracle

32張協助您面對煩惱、疑問的籤詩卡 32 Oracle Cards to Help Provide Clarity, Guidance, and Answers



Iltural Education Association 核准字號:台內團字第1100067750

中華如是教育推廣協會 統一編號:91607596

《觀世音菩薩感應靈課》 之由來

《觀世音菩薩感應靈課》相傳為唐代玄奘大師赴西天取經途中遇觀世音菩薩慈悲攝受,令其預知前途禍福吉凶而傳,今傳世之本乃據明萬曆二十年(1592年)之影印本排印。

大明中宮皇后,每齋沐焚香,捧誦《觀音靈課》,時為社稷卜歲豐,祈太平,屢屢感應。明萬曆壬辰年春正月十五日,大明中宮皇后下旨京都《衍法寺》刻印流通,印施百卷,以便臣民決疑,今預趨吉避凶,闡明法寶,慈澤後人。此為《觀世音菩薩感應靈課》之由來。

The Origin of The Guanyin Oracle

Legend has it that Dharma Master Xuanzang of the Tang Dynasty was graciously received by Guanyin Bodhisattva on his way to the West to study texts and scriptures. Guanyin bestowed this oracle to him to help him predict the future, good fortune, and bad luck. A version of this oracle has been handed down that is based on a copy from the 20th year of the Wanli Emperor in the Ming Dynasty (1592) and it is called The Guanyin Oracle.

The Empress of the Ming Dynasty would burn incense and recite sutras every time she fasted. On January 15, 1591 she decreed that the Yanfa Temple in Kyoto would print and circulate The Guanyin Oracle. A hundred volumes were printed so that her subjects could clear their doubts, seek good luck, and avoid misfortune. This is the origin of The Guanyin Oracle.

印光大師虔求《觀音靈課》 之事實

清光緒七年(1881年),淨土宗第十三代祖師印光大師年二十歲時,趨南五臺山蓮花洞寺拜道純和尚為師,剃髮出家。出家不久,遭兄長遣回家嚴加看管近三月許。

一日,大哥因事外出,二哥勞作於輾穀場, 大師虔心占求《觀世音菩薩感應靈課》,得 高明居祿位,籠禽得放生"之兆,便知出行 時至,於是趁機潛回寺院。依此印光大師虔 求《觀音靈課》之事實,可知求《觀世音菩 薩感應靈課》決疑實符佛教本義,非迷信占 卜可比。

The Story of Master Yinguang

In the seventh year of Emperor Guangxu in the Qing Dynasty (1881), Master Yinguang, the thirteenth founder of the Pure Land Sect, was twenty years old. At this time, he went to the Lotus Cave Temple in Southern Wutai Mountain to become a disciple under a monk called Daochun. Not long after he became a monk, he was sent home by his eldest brother, who forbade him from returning to the monastery and guarded him for nearly three months.

One day, when the eldest brother was out of the house and the second brother was busy working, Master Yinguang devoutly asked The Guanyin Oracle for his fortune. His oracle read, "Now is the time to use your luck, and release the caged bird." Upon reading this, Master Yinguang knew it was time to go back, and left home. His oracle came true and he successfully returned to the monastery. Therefore, we should not falsely consider this Dharma-door to be mere superstition.

印光大師:推薦用 《觀世音菩薩感應靈課》占卜

印光大師云: "觀音感應靈課, 俯順世情, 令 蔔休咎, 以期同種善根之妙方便也。"故凡欲 占卜決疑者, 皆須恭敬稱念"南無(讀'拿摩') 觀世音菩薩"聖號。稱聖號者, 種無量善根, 得無量福德。觀世音菩薩大慈大悲, 有求必 應, 可為虔誠祈禱者決定重大疑困難目。

觀世音菩薩成人之美,不成人之惡。遇此課本者,若能諸惡末作,眾善奉行,冥冥之中,自得菩薩護佑,一切順遂。

我等有感於觀世音菩薩廣大靈感和慈悲精神, 謹依原本,具體校勘,印製流通。望有幸得 到此課本者,祈願大眾見聞隨喜,善根增長, 常念`南無觀世音菩薩´,消災免難,風調雨 順,國泰民安,萬事順遂,是為至禱。

印光大師 ---《觀音感應靈課石印流通序》

觀世音菩薩, 湣念眾生之心, 不可以言語形容。 雖天地父母, 未足喻其少分善根未種未熟未脫者, 令其即種即熟即脫。應以何身得度者, 即現何身 而為說法。喻如日麗堯天, 萬象咸蒙照燭。春回 禹甸, 百卉悉荷生成。有感即通, 無謀不應。良 以菩薩無心, 以眾生之心為心, 故得遍法界感, 遍法界應, 悉副彼念, 了無差殊也。

觀音感應課者,俯順世情,令蔔休咎,以期同種善根之妙方便也。凡占者,皆須稱菩薩名。如小兒有病,不肯服藥,塗藥於乳,則不服而服矣。菩薩名號,如返魂香,若得見聞,宿業自消,宿善自生,以漸至於上追觀音之志事,究竟自利利他於無既也。茲因徐積余居士,與其夫人,得前明古本,石印千卷,以結淨緣,略敘菩薩行慈之意雲。

Recommendation for Oracle Reading

Master Yinguang said, "Guanyin has bestowed the oracle to the world so that all can benefit from the power of limitless foresight". All those who are tormented by indecision or fears should consult the oracle. Guanyin is kind and merciful and can answer or help us make decisions by clearing doubts through a devout reading.

Guanyin helps to realize beauty, not evil. Those who seek the blessings of the Bodhisattva to do good will receive it and all of their endeavors will be successful. However, those who ask the Bodhisattva to help them accomplish evil plans will instead have their plans ruined.

We are deeply touched by Guanyin Bodhisattva's vast inspiration and compassionate spirit, and hope that those who are fortunate enough to obtain The Guanyin Oracle will be respectful and devout. If you recite 'Namo Guanyin Bodhisattva' then disasters will be avoided, the weather will be good, the community will be prosperous, people will be safe, and everything will go smoothly. This is the ultimate prayer.

Forward by Master Yingguang

The benevolence that Guanyin Bodhisattva harbors for all sentient beings is indescribably great. To those with scant or unripe roots of virtue, the Bodhisattva can help them accrue merits and amass causes for future enlightenment. To those who are able to achieve liberation in their present life, the Bodhisattva can manifest and speak Dharma to them. Those from all different inclinations, forms, fortunes, and faiths may receive the bounty of the Bodhisattva's eternal spring. Whenever sentient beings yearn, the Bodhisattva responds. Guanyin has a heart that is one with all sentient beings and is without selfishness.

The Bodhisattva, responding to the wishes of the people, gifted The Guanyin Oracle to the world. This wonderful Dharma-door simultaneously acts as a popular method of divination and as means to accrue merits. Guanyin's name is like the legendary Hangonkō incense; anyone who takes it in will not only have their bad karma eradicated, but will also have their merits manifested instantly. Those who promote this oracle benefit both themselves and the public.

《觀世音菩薩感應靈課》 占卜方法

根據以下步驟虔求觀音:

- 1. 占者必先淨手誠心,先在觀世音菩薩像 前焚香禮拜,用硬幣或銅錢五枚,在香煙上 熏過,心中默禱所問之事。口中念道:「紫 金化身千百億,白衣妙相三十二。稽首圓通 自在尊,沙界咸稱大悲主!南無大慈大悲靈 感觀世音菩薩摩訶薩!今有祈禱弟子某,所 求某事,未決憂疑,請垂感應!願賜證明!」 並至心念誦菩薩名號 108 遍或 1000 遍。
- 2. 將錢在手中連搖數搖,令其次序散亂,擲下。對照卦象,便知吉凶禍福,成敗興亡。
- 3. 如何知道所求的卦是否正確,這個一靠自己對觀世音菩薩的信心,二靠自身學習的精進程度。聰明人對比一下不難知道,另外念觀世音菩薩時要念一千遍,若很急的話可適當減少。

解讀卦象方法

取 5 枚硬幣,將五行貼紙貼在每枚硬幣的一面(任何一面都可以)。五行元素依次排列 為金、木、水、火、土。



按照占卜方法,如搖出金、水、土的硬幣朝上,以下將是出現在卦卡上的卦,請注意元素的順序。找到與卦相匹配的卦卡後,即可翻面閱讀籤詩。

卦	
名稱	《得祿卦》
吉凶指數	上上

Oracle Reading Method

To consult the oracle, do the following:

- 1. First, wash your hands, and burn incense in front of a statue of Guanyin Bodhisattva. Take five coins and circle them over the burning incense and then contemplate your question or dilemma. Recite the following: "Perfectly enlightened, Lord of Compassion and Mercy. Namo Guanyin Bodhisattva. Today before you is a disciple with unresolved doubts." After contemplating your question, sincerely recite the name Guanyin Bodhisattva 108 or 1,000 times.
- **2.** Shake the coins in your hand then then toss them to the ground. Read the combination of element characters that have fallen and select the matching oracle card.
- **3.** You need to recite Guanyin's name to prove your sincerity. Only sincerity can generate the purity of heart required to produce an accurate reading. The more confidence you have in Guanyin, the more accurate the oracle reading will become. When reciting Guanyin Bodhisattva, you need to recite it a thousand times, but if you are in a hurry you can reduce this number fittingly.

Reading Instructions

Take 5 coins and stick the five element character stickers onto one side of each coin (any side can be used). The five elements arranged in order are: metal, wood, water, fire, and earth.



Follow the Oracle Reading Method and find the card that matches the characters on the coins you have thrown. For example, if the element characters for metal, water, earth were facing up then this card would be drawn. Note the order of the elements.

Hexagram	
Name	《得祿卦》Attaining Prosperity
Luck Index	****

第01籤 昇進卦 上上籤



彩鳳臨丹闕。靈龜降吉祥。禍除福錄至。喜氣自洋洋。

此卦求財大吉。正宜出入歡娛。 官詞口舌並消除。病人起離床蓆。 求官目下成就。行人早晚還歸。 禍除災散福盈餘。最喜高明富貴。

New Heights



There is no luckier and happier time than now. Use this opportunity to execute your plans. You can plan your career, and anything you set your heart to will have a satisfied result.

第02籤 從革卦 上上籤



舊跡宜更改。新事好進程。 龍門魚化躍。凡骨作神靈。

此卦求財大利。謀望定有歸期。 病人痊癒離床蓆。凡事經營有理。 行人還家立事。在外必有食衣。 春來花發更何疑。行事百無阻滯。

Positive Change



Luck is approaching. Don't worry! The future is very bright. As long as you work hard towards the set goal, you will be successful.

第03籤 曲直卦 中平籤



動用因風便。求財可託人。 喜逢戊己日。做事得完成。

此卦求財微細。病人不保朝夕。 行人外出定延遲。官事經營無理。 所求不得成就。謀望難稱心機。 時來雨霽自光輝。佇看先憂後喜。

Eventual Realization



Although the heavens do not obey the wishes of people and make you work harder, don't be discouraged. Be patient, make progress, and believe that the final victory will belong to you.

第04籤 潤下卦 中上籤



船泛江湖內。難求獲珠寶。 更宜進大用。福至禍災除。

此卦心憂頓解。所求百事可成。 只宜進步獲康寧。投託高人有慶。 恰似寒爐發焰。猶如枯木逢春。 更宜雨過散浮雲。放出一輪明鏡。

Smooth Sailing



Winter leaves and spring comes. It is a symbol of luck that the earth is renewed, that flowers bloom and fall, and that fruit is born.

第05籤 炎火卦 中平籤



凶卦按南方。烈火不可擋。 爭訟文書滯。時間有小殃。

此卦多懷恐懼。常常猶豫心頭。 進之有喜退之憂。目下且宜守舊。 苑內有花凋謝。黃菊直至新秋。 時來運至莫懷愁。不久自然成就。

Flames



Only through the spirit of perseverance and continuing to move forward can we overcome difficulties, break deadlocks, and see the light.

第06籤 稼穡卦 中平籤



戊己本居中。先憂後喜逢。 夫子值陳厄。目下不和通。

此卦凡事阻礙。先須破散錢財。 行人在外未回來。病者難得痊癒。 所求未獲成就。末憂運拙時乖。 切需謹慎目前災。向後水無禍害。

Harvest



When you encounter any setbacks, don't give up on yourself. Keep working hard, and you will have a better future.

第07籤 進遠卦 上上籤



門戶興安泰。錢財漸漸昌。 進身求望吉。疾病得安康。

此卦求財遂意。所做宜用庚申。 行人在外獲珍珍。病來百無所損。 官事口舌有理。最喜成就婚姻。 高人一見便歡欣。福祿重重有準。

Extensive Progress



Although there was suffering in your younger days, if you continue to persevere and do not grow discouraged, your hardships will come to an end.

第08籤 得助卦 上上籤



所行蒙天祐。門招百福臻。 貴人相助力。獲福盡歡欣。

此卦辛入癸水。陰中貴人扶持。 求官定著紫羅衣。行人出外獲利。 爐內明焚香火。空中暗助神祇。 子孫團聚盡欣嬉。所求遂心如意。

Great Assistance



A virtuous person works hard. You will now see the fruit of your hard work. Your luck has arrived, and you will be satisfied both in your mind and with your materialistic needs.

第09籤 獲安卦 中上籤



目下如冬樹。枯衰未放花。 看看春色動。一發盡生芽。

此卦心多猶豫。先憂後喜無疑。 行人在外錦衣歸。疾病淹纏遲滯。 婚姻和合榮顯。官事豈有參差。 恰如花柳鬥芳菲。目下與人和氣。

Coming Peace



Although there are various problems that often make you feel uneasy, as long as you continue to work hard, the situation will gradually improve.

第10籤 隨心卦 上上籤



春日融和氣。衰殘物再興。 更逢微細雨。德澤又還生。

此卦求財吉利。行人衣錦還家 婚姻和合并無差。口舌是非都罷。 一旦加官進祿。稱心富貴榮華。 今生再種福田芽。來世堆金無價。

Materializing Dreams



You will have fame and fortune, rich food and clothing, and above all, enviable luck.

第11籤 百達卦 上上籤



災散禍門閉。喜慶福門開。 目前相逢處。須當得橫財。

此卦上和下睦。自然喜慶無憂。 更宜四遠把財求。名利隨心成就。 旱苗忽逢甘雨。順風好駕孤舟。 一江春水向東流。百事安然無咎。

One Hundred Successes



You will be helped by parents, friends, bosses, and elders, and be full of joy. At the same time, you will give people around you a good impression.

第12籤 安吉卦 上上籤



進用多隨意。寒儒衣錦歸。 前程春風霽。散步賞芳菲。

此卦進用吉兆。唯宜拜相封侯。 貴人接引上高樓。合得金章紫綬。 財利求來百倍。行人稱意無憂。 一輪明月正當秋。照徹乾坤宇宙。

Peace and Prosperity



If you have courage you will be promoted by your superiors and supported by your elders. Good opportunities are already in front of you. Make good use of them!

第13籤 舉進卦 下下籤



水中現明月。見影不見形。 錢財多失散。謹慎得安寧。

此卦申剋戊己。做事堪歎難成。 敗財損物失人情。莫與小人爭競。 萬事不宜守舊。動進方有期程。 好將香火供神靈。可保時中吉慶。

Strenuousness



Maintain the status quo and wait quietly. Be cautious in communication, transactions, and speech, so as not to invite disaster.

第14籤 安靜卦 中平籤



動用不安寧。經營事不成。 退身方可吉。守分禍潛形。

此卦只宜守舊。迴避不可張羅。 謹身節用得安和。隨分隨緣且過。 若要堆金積玉。恰如一枕南柯。 好從靜處念彌陀。讓度解除災禍。

Peace and Quiet



Your plans and ongoing matters are being met with unforeseen obstacles. Please don't act impulsively. You should calmly study the countermeasures to overcome these obstacles.

第15籤 阻隔卦 下下籤



衰木逢春少。孤舟遇大風。 動身無所托。百事不亨通。

此卦繁興阻隔。謀望不遂心頭。 只宜守舊在林丘。愁慮更逢多咎。 莫望加官進祿。休思寶馬輕裘。 但行平等莫剛求。禱祈神天護祐。

Obstacles



Your luck is not great. There is no solution besides staying with the status quo. It is better to help yourself than to ask others for help.

第16籤 消厄卦 上上籤



日出照四海。光輝天下明。 進身和合吉。百事自然成。

此卦丙己無戰。自然百事安康。 不宜守舊進前昌。行人在外無障。 爭訟官詞有理。求財遂意禎祥。 看經念佛保安康。滾滾公侯榮望。

Rising Sun



It is the time for prosperity and to be active. There will be good harvests. Work and do business according to the new plan!

第17籤 至喜卦 中上籤



病散身安泰。官事只可和。 前程宜守舊。災禍自消磨。

此卦剛柔之兆。凡事只可諧和。 伏低作小莫爭他。忍者消除災禍。 君子時乖運拙。小人得逞僂儸。 黃花直至正秋過。自有清香遠播。

Pending Happiness



Don't worry. Stick to your current position and enrich everything you have. The chance for luck is not far away.

第18籤 猶豫卦 下下籤



此卦恍惚多。財帛暗消磨。 婚姻反成害。人事不諧和。

此卦凡事不遂。經營未決憂愁。 受恩深處反為仇。提防小人爭鬥。 口舌切須謹慎。利名莫苦貪求。 秋來雨過五雲收。明月光輝宇宙。

Indecision



You are faced with bad luck. Continuous setbacks will make you lose confidence. You quarrel with relatives and provoke gossip. Please calm down, enrich yourself, and help those around you. Good luck is in sight.

第19籤 豐稔卦 上上籤



豐富時時進。錢財格格高。松筠欺雪露。蘭檜出蓬蒿。

此卦三星將濟。年豐物富家豪。 凡當謀望轉增高。出外行人即到。 疾病不醫自好。是非口舌潛消。 若能念佛不辭勞。象簡烏靴紗帽。

Good Harvest



Spring has arrived, the earth is bountiful and full of birds and flowers, and you are surrounded by happiness.

第20籤 得祿卦 上上籤



高明居祿位。籠禽得放生。動容招財寶。更官向遠行。

此卦只宜升進。不可守舊延遲。 命中合著紫羅衣。遠投高人有喜。 求財隨心滿願。做事莫得狐疑。 謝天謝地謝神祗。孚祐重重喜氣。

Attaining Prosperity



There is no luckier and happier time than now. Use this opportunity to execute your plans. You can plan your career, for anything you set your heart to will be achieved.

第21籤 福祿卦 上上籤



福禄得高強。聲名自進昌。 遂心獲大吉。萬里好風光。

此卦進用之兆。禍退福至無涯。 求財稱意恣奢華。錦繡雕鞍駿馬。 所望無不從願。行人衣錦還家。 三十二卦最為誇。福祿增崇者也。

Prosperity and Fortune



Although there were disputes or misfortunes in the past, they have now been resolved. Light has slowly emerged.

第22籤 明顯卦 上上籤



明月正當天。清光午夜圓。 纖毫雲翳息。萬里得凝然。

此卦先前暗昧。于今皆已分明。 求財幹辦好經營。下水張帆風正。 官事口舌消滅。病人漸得身輕。 爐香爇處紫煙生。眷屬安然吉慶。

Clarity



Poverty and troubles of the past have all vanished. From now on, material and spiritual matters are without worry. You will be free and happy.

第23籤 凝滯卦 下下籤



羸馬登途遠。饑人去路長。 進身皆不吉。凡事可消詳。

此卦阻隔之兆。凡事所幹遲延。 不宜出外離家緣。欲要求財難見。 口舌翻成官事。提防疾病牽纏。 若求安穩免災愆。預告神靈方便。

Delays and Barriers



The timing of opportunities is always unfortunate. You can't see the person you need to see. Nine times out of ten, your efforts will be futile.

第24籤 榮顯卦 上上籤



三家俱養性。始元得共生。 果隨心造化。萬事自然成。

此卦榮旺之兆。行藏進用堪為。 所求之事應心機。成就萬無一失。 病者即時痊癒。官詞無慮無疑。 求財謀望最堪宜。動止施為亨利。

Glory



What has been planned will continue to ripen. You are approaching the stage of realization. Keep progressing and the future can be said to be very bright.

第25籤 福厚卦 上上籤



離別重相見。不知事盡通。所求皆遂意。身樂得從容。

此卦相生之兆。凡為喜慶無虞。 安然快樂自寬舒。和合賞心絕慮。 買賣經營無阻。是非口舌消除。 行人出外數年餘。今日歡迎會聚。

Full Blessings



As a result of patience and hard work, you are constantly improving. Your hardship and restlessness constantly disappearing.

第26籤 永成卦 上上籤



年來少災害。先祖積陰騭。 若言幹辦事。皇天相助力。

此卦一切成就。更堪百事亨通。 家門興旺永無窮。抱德正宜進用。 行人不久當至。病人體態窮通。 是非口舌盡消鎔。禍去福來遠永。

Lasting Success



As a result of patience and hard work, you are improving. Restlessness and hardships are disappearing. Don't be complacent. Do everything carefully, and you will be safe.

第27籤 歲稔卦 上上籤



霖雨禾苗潤。何愁不廣收。 隨心得所以。無喜亦無憂。

此卦猶如冬樹。看看際遇新春。 枯枝得雨再芳芬。群卉悉皆萌潤。 九橫三災殄散。百非萬禍離門。 榮華富貴恣歡欣。絕勝增奇利順。

Cornucopia



After a lot of hard work, the goddess of happiness is finally approaching. The prelude of luck has begun to play.

第28籤 開發卦 上上籤



蚌中珠自現。石內玉爭妍。 進身求望吉。凡庶作神仙。

此卦諧和之兆。命中祿位遷高。 烏靴象簡紫羅袍。寶馬金槍夾道。 占病早獲痊癒。求財即得豐饒。 修心念佛志堅高。散慮逍遙絕惱。

Development



Providing you are not too ambitious, your garden will be full of tranquility. Your career and finances will both advance comfortably.

第29籤 天祿卦 上上籤



征戰逢威力。旌旗引駕歸。 功成名位就。門戶有光輝。

此卦凡事大吉。命中天祿乘除。 動容喜得貴人扶。官位聲名高舉。 福至重重有據。災消寂寂無餘。 身安心樂且寬舒。積玉堆金滿庫。

Heavenly Blessings



There is nothing to worry about. Live peacefully and happily throughout the year. Sometimes unexpected luck will reward you with what you deserve after years of hard work.

第30籤 後喜卦 中平籤



離水得到岸。過橋獲度安。重重憂險過。蕩蕩自心寬。

此卦心懷憂慮。所求未得自然。 求官進用望高遷。不見隨心滿願。 自覺重重有阻。誰知漸漸當權。 佇看錦色耀重添。官祿增崇榮顯。

Later Bliss



The current situation is like walking on thin ice and trembling. You must overcome difficulties with a calm mind. If you do that, you will be able to create a bright future.

第31籤 遲滯卦 下下籤



迢迢途路遠。看看日墜山。 此心無可託。所作事艱難。

此卦凡事遲滯。猶如車陷淤泥。 程遙路遠日沉西。無託無依無濟。 投託少逢相識。求財不見毫釐。 不如聞早念阿彌。自有神天孚庇。

Setbacks



You feel like you are stuck in a quagmire or stuck with a dilemma, and it results in jealousy and resentment. These feelings are blocking your way forward and making you work very hard.

第32籤 絕跡卦 下下籤

金木水火土

塵暗秦時鏡。珉含卞氏瓊。 如屈石窟內。何日見光明。

此卦憂疑之兆。所為暗昧不明。 只宜守舊不宜行。口舌是非災病。 一切所求不遂。百般謀望難成。 不如向善早看經。免致磨磚作鏡。

Extinction



Thick dust deprives the mirror of fortune of its shimmer. In an uneasy life, you are physically and mentally exhausted. Pay special attention to your health.

敬邀您贊助「中華如是教育推廣協會」各項儒佛道 教育文化推廣活動。

中國信託銀行竹科分行

銀行代號 822

帳號: 8755 4067 4794

戶名:中華如是教育推廣協會

網址: rightpathtw.org

電話: 0975 757 553

Please help promote the values of Confucianism, Buddhism, Taoism, and traditional Chinese culture by donating to the Right Path Cultural Education Association.

China Trust Bank Zhuke Branch

Bank Code: 822

Account No.: 8755 4067 4794

Website: rightpathtw.org

Tel: 0975 757 553

